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EDUCACIÓ4L’Escola Paco Can-
del fa més d’una dècada que
funciona a barracons. El 2018
Ajuntament i Generalitat van
arribar a un acord pel qual el
consistori elaboraria el projecte
de construcció del nou edifici i el
Govern en pagaria el cost, d’uns
7,3 milions d’euros, que va avan-
çar el consistori per accelerar-ne
la construcció. Tanmateix, el fe-
brer passat la Generalitat va
avisar que només n’assumiria

sis. Des d’aleshores, el projecte
està encallat, i les famílies n’es-
tan fartes i exigeixen que es re-
prengui el procés. 

Qui també ha demanat que
es desencalli el projecte ha estat
el candidat d’ERC a l’alcaldia,
Jaume Graells, que ha explicat
que s’han adreçat a la conselle-
ria d’Educació, del seu mateix
color polític, per traslladar-los la
urgència de construir el nou
edifici de la Paco Candel.

L’escola Paco Candel reclama
la construcció del nou edifici

HISTÒRIA4El Paranimf de la
Universitat de Barcelona (UB)
va acollir el 27 d’octubre un
acte d’homenatge amb motiu del
cinquantè aniversari de l’Hos-
pital de Bellvitge. L’activitat va
comptar amb uns 300 assis-
tents, entre els quals hi havia
l’alcaldessa, Núria Marín; el
rector de la UB, Joan Guàrdia;
la directora general de Profes-
sionals de la Salut de la Gene-
ralitat, Montserrat Gea, i la ge-
rent de l’hospital, Montserrat Fi-
guerola, entre molts altres. 

En el torn de paraules, Gu-
àrdia va definir l’Hospital de
Bellvitge com un de “referència”,
mentre que Figuerola va valorar
“la complicitat amb les univer-
sitats” com un dels “grans valors”
del sistema públic de salut. “Vo-
lem seguir compartint projectes
amb la Universitat de Barcelona
(UB), en el Bioclúster compartit
d’Innovació i Salut, generant
coneixement sobre medicina de
precisió, dades i intel·ligència ar-
tificial”, va afegir Figuerola. En

aquesta línia, Marín va destacar
que l’hospital és un “equipa-
ment capdavanter en atenció
hospitalària, docència i recerca”,
i va recordar la seva implicació,
i la de la UB, en el projecte del
Pla de Desenvolupament Urba-
nístic (PDU) Biopol-Granvia.

Aquest planejament urba-
nístic, tanmateix, és a l’espera de
saber si finalment Cal Trabal, ca-

vall de batalla per als ecologis-
tes contraris al pla, és final-
ment afegit a les zones de pro-
tecció especial d’aus, o zones
ZEPA, que planteja la Genera-
litat. De fet, el govern municipal
va declarar el juliol a aquesta pu-
blicació que veia “innecessària”
i “precipitada” la proposta del
Govern per ampliar la protecció
d’aquest espai agrícola.

Al Paranimf de la UB hi havia unes 300 persones. Foto: HUB

La UB acull un homenatge 
a l’hospital pel 50è aniversari

Bellvitge | El Gornal

Salut pública | Rates a la plaça de l’Escorça
Els tècnics de l’Ajuntament han actuat recentment a la plaça de l’Escorça per

combatre la proliferació de rates que han denunciat els veïns del carrer de Martí i
Codolar. Els operaris van trobar-hi caus i van col·locar esquers. 

Trobada | Consells de seguretat per a la gent gran
La Guàrdia Urbana va organitzar una jornada relativa a la seguretat el 20 d’octubre, en el
marc del Mes de la Gent Gran. En una xerrada al poliesportiu Sergio Manzano, agents del
cos van fer recomanacions orientades a la gent gran, les seves famílies i els cuidadors.

Assemblea de les famílies de l’escola de l’octubre. Foto: AFA Paco Candel

A mitjan octubre es coneixia la in-
tenció dels promotors del fra-
cassat projecte del museu Her-
mitage a Barcelona d’obrir un
museu immersiu a l’antiga fàbrica
Godó i Trias. Batejat com The
Factory Museum, aquest projecte
seria molt diferent del de l’Her-
mitage a la capital catalana –i que
va topar amb l’oposició de l’al-
caldessa barcelonina Ada Co-
lau–, i suposaria una inversió
d’uns 50 milions que l’Ajunta-
ment valora com a molt positiva. 

Tanmateix, des de l’Associa-
ció de Veïns Som Santa Eulàlia no
ho veuen igual. Cristóbal Ortega,
membre de l’entitat, afirma a
Línia L’Hque aquest projecte “no
tindrà cap retorn per al veïnat”.
“La ciutat i el barri estan mancats
d’equipaments com per anar re-

galant patrimoni a empreses pri-
vades”, critica el portaveu ve-
ïnal, que lamenta que tot allò que
no té sortida a Barcelona acaba
recalant a l’Hospitalet. “Ja està bé
de menjar-nos tot el que Barce-
lona no vol, no volem projectes
reciclats”, assenyala Ortega. 

En aquest sentit, l’associa-
ció recorda que la Godó i Trias és
un “element patrimonial de pri-
mer ordre” i que amb aquest
projecte es corre el risc que es

malmeti el patrimoni. Amb tot,
Ortega proposa que la inversió es
faci en una nau abandonada del
Districte Cultural, per tal que
aquest espai s’obri als veïns

Sigui com sigui, caldrà veu-
re què passa amb aquesta nova
proposta per a una fàbrica que,
els últims anys, havia d’acollir un
centre de cuina de Ferran Adrià
i el Centre de Medicina Xinesa,
dos projectes fracassats que van
ser anunciats a bombo i plateret.

Un grup inversor vol fer un museu immersiu a la fàbrica. Foto: Línia L’H

Som: “Ja està bé de menjar-nos 
tot el que Barcelona no vol”

Francisco J. Rodríguez
SANTA EULÀLIA

EDUCACIÓ4Les noves tecno-
logies i les pantalles de mòbil, or-
dinador i tauleta, i el seu ús
compulsiu, és un problema que
preocupa cada cop més a la co-
munitat educativa, que veu com
cada cop hi ha més addiccions
relacionades. A més, les xarxes
socials associades a la seva uti-
lització poden anar en perjudi-
ci de l’estabilitat emocional del
jovent si es fan servir de mane-
ra poc responsable. 

És per aquesta raó que a fi-
nals de l’octubre el Centre Cul-

tural va acollir una jornada de
formació sobre l’ús responsable
de les noves tecnologies i les pan-
talles. Es va fer en el marc de les
Jornades Formatives per a Con-
sellers i Conselleres Escolars i
Delegats i Delegades de Classe,
organitzades per la regidoria de
Joventut. En total 150 joves i
professors van assistir als tallers,
que van mostrar eines i recursos
per treballar a les aules sobre l’ús
de pantalles i la detecció de pro-
blemes derivats de la seva uti-
lització abusiva. 

Formen 150 joves per fer un
ús adequat de les pantalles

Inauguració de l’acte amb la regidora, Laura García. Foto: Ajuntament


